
 Referat af DH møde den 23. maj 2023 

Til stede: Agnete, Annette, Brian, Mette, Gitte, Jette, Jette Birgitte, Hanne, Grith, 

Orientering fra formanden: 

Orientering om temadag: Lions Club kommer og holder oplæg.    ´ 

Forslag til indhold om eftermiddagen: 1) skole- børn hvordan kan vi støtte? 2) det gode 

samarbejde. 3) uddannelse: børneområdet, beskæftigelse, førtidspension, fra barn til voksen. 4) 

Den grå zone: tiden inden man får en diagnose. 5) regeringen vil nedlægge jobcentrene og hvad 

så? Diagnoseløs forening? 6) Rådgiverens betydning. 6) Multisyge, flere fysiske sygdomme, flere 

kognitive sygdomme, flere diagnoser på en gang. 

1. Pårørende politik og pårørende samarbejde: 

Mette fortalte om Pårørendepolitik og det gode samarbejde med kommunen.  

Input: understøtte netværk til pårørende og klæde dem på til overgangen mellem barn og 

voksen. Pårørende har ingen indflydelse efter det 18. år, de skal orienteres om Værgemål- 

gives viden. Fagretslig viden fra kommunen skal gives til pårørende. Til og fravalg i 

forskellige livsfaser. Skal de isoleres eller have et socialt liv? Etikken omkring teknologi og 

digitalisering? Hvordan kan pårørende forebygge ensomhed? Ikke alt kan overdrages til 

pårørende, frivillige, naboer og venner i alle livsfaser. Ressourcer? Aktiv indsats? 

Pårørende samarbejde: rolleforståelse- kommunikation og retorik. Det er rigtige tilbud på 

det rigtige tidspunkt. I nærområdet. Institutionen - tankegang om store enheder forringer 

kvaliteten. 

Sidste input til Mette den 30. Maj. 

2. Den grå zone: Annette orienterede om med den grå zone er. Det er den tid der går fra man 

bliver syg til man får en diagnose (det gælder både børn og voksne og plejebørn) hvad sker 

der når du får en diagnose? Før diagnosen bliver man testet på alle mulige måder. Hvor kan 

man finde hjælp i den periode? Der er kun mulighed for at klage. Det vigtigste burde være 

barnet - den voksne, der endnu ikke har fået en diagnose. Får man hjælp efter 

funktionsevne? Den diagnose løse forening. 

3. Punkter til næste handicapråds møde: Gitte bringer infobrevet fra DH med til formødet i 

kommunen før handicaprådsmødet. 

 

Den foreløbige dagsorden til handicaprådsmødet kan desværre ikke blive sendt ud til jer. 

Det er et internt arbejdspapir der bruges i kommunen i forhold til handicaprådet. 

 


